
                                                                                                              Engwierum, 1 juni 2022 

Zienswijze WBE “de Lauwers” mbt het voornemen tot landelijke sluiting van de konijnenjacht en de sluiting 

van de hazenjacht in 3 provincies. 

Met verbazing hebben wij kennis genomen van bovenstaande voornemens. 

Redenen: 

Vwb het konijn wordt algemeen erkend dat de jacht niet de beperkende factor is mbt de stand, een aantal 

konijnenziekten des te meer.  

Het is juist van belang de jacht geopend te houden daar jagers slechts, kunnen en willen, oogsten als de 

stand dit toelaat  en zullen streven naar een goede stand dmv  beheer,  biotoopverbetering etc. De jager 

heeft belang bij een goede stand. Het belang van het konijn op lange termijn wordt dus het beste behartigd 

door het (eigen)belang en de plicht (redelijke wildstand) van de beherende jager. Denk hierbij ook in de 

analogie van de vogelwacht/weidevogels. 

Tevens wordt de vinger direct aan de pols gehouden door de jager zonder administratieve rompslomp 

zodat de stand niet plotseling uit de hand loopt (zoals is gebeurd bij de grauwe gans) als gevolg van 

voldoende gunstige omstandigheden.  Het spreekwoord is niet voor niets “Bij de konijnen om af”. Alles en 

iedereen is gebaat bij een stabiele stand. 

Niet tijdig beheren vergroot weer de kans op grootschalige uitbraak van besmettelijke ziekten, met zelfs 

mogelijk het ontstaan van zoönose, met als gevolg dat de stand weer wordt gedecimeerd. Tijdig ingrijpen 

verkleint alsmede de kans op schade aan gewassen, gebouwen, dijklichamen en andere infrastructurele 

werken als gevolg van een (kortstondige) explosieve toename van de stand, zonder dat hierbij weer een 

vrijstelling/machtiging moet worden aangevraagd/opgetuigd met alle (ambtelijke)kosten en tijdsverlies van 

dien. 

Binnen onze wbe is er van nature slechts op een beperkt aantal locaties een wilde konijnenpopulatie, 

helaas speelt daar de myxomatoseproblematiek ook, wel wordt schade gemeld nabij een begraafplaats en 

hier wordt indien noodzakelijk tegenop getreden. 

Met betrekking tot het haas gelden eigenlijk ook alle bovenstaande zaken muv dat het haas in behoorlijke 

aantallen voorkomt.  De stand is goed te noemen. Mogelijk moet er deze zomer zelfs (beperkt) worden 

opgetreden bij enkele percelen vollegronds groenteteelt. 

Ook herkennen wij voor wat het haas betreft niet de constatering dat de stand van het haas achteruit gaat.  

In tegendeel: wij constateren een toename van het haas in onze WBE. Wel is er verschil tussen gebieden 

binnen onze WBE. Het beheer van het haas is dus maatwerk op basis van verschillende biotopen/gebieden 

welke ook wbe en provinciegrensoverschrijdend kunnen zijn en moet bepaald worden op basis van lokale 

tellingen/inschattingen door terzakekundige mensen, lees de jager/wildbeheerder in WBE-verband,  

mogelijk op basis van warmtebeeld/nachttellingen en niet op basis van “bijvangsttellingen” van 

bijvoorbeeld SOVON. Wij hebben ook nog nooit gehoord van telling in onze WBE (uitgezonderd de 

zomerganzentelling welke wij gezamenlijk met SOVON uitvoeren). 



Wij hebben begrepen dat alle door de wbe uitgevoerde en in FRS ingevoerde tellingen, oa de Faunatelling 

en de “Trendtelling wildsoorten”,  welke aantonen dat het goed gaat met het haas in onze WBE, niet 

worden gebruikt voor het vaststellen van beleid. Dit heeft (terecht) geleid tot kritische vragen vanuit de 

leden richting bestuur. Wij hebben hierdoor de grootst mogelijke problemen om onze leden nog te 

motiveren om nog hun tellingen uit te voeren. Men voelt zich geschoffeerd. Op de langere termijn heeft dit 

natuurlijk ook gevolgen voor de motivatie en bereidheid tot het verrichten van andere vrijwilligerszaken op 

dit vlak (bijv, biotoopverbetering, schadebeperking predatoren) wat weer grote gevolgen heeft voor hele 

biodiversiteit. 

 Het oogsten/benutten van een deel van de wildpopulatie is slechts  een gering deel van de totale 

inspanning welke door de wildbeheerders wordt gedaan, de bijvangst van alle activiteiten zijn oa gunstiger 

omstandigheden voor weidevogels en een gunstiger biotoop in het algemeen  etc. Een groentetuin levert 

ook alleen een  oogst als er is gezaaid, gemest, geplant e.d. Als er niet wordt beheerd in een niet-natuurlijk 

biotoop (lees bijna geheel Nederland exclusief de Wadden)zullen als gevolg van natuurlijke processen 

vooral cultuurvolgende predatoren als vos en kraai de overhand krijgen met als gevolg een enorme 

verschraling van de biodiversiteit. 

Vanuit de beleidsbepalende overheden wordt mogelijk/kennelijk het standpunt “de slager keurt zijn eigen 

vlees“ gehuldigd mbt de wbe tellingen en wordt getwijfeld aan de validiteit/transparantie van deze. En dus 

wordt er niet gebruik gemaakt van deze enorme databank. Wij kunnen hier dan slechts op antwoorden dat 

de slager ook morgen en overmorgen zijn product wil verkopen en tevreden klanten wil, anders kan hij zijn 

zaak wel sluiten, en dat slechte reclame 10 keer sneller gaat dan goede. Met andere woorden: jagers 

hebben belang bij een goede hazen/wildstand en goede tellingen en beheer en goede relaties met o.a. de 

grondeigenaren en groot publiek over lange tijd en niet bij het kortstondig oogsten van een te groot 

tableau. En dat wij natuurlijk hierbij transparant willen zijn middels telprotocollen en FRS is niet meer dan 

logisch. 

Hopelijk kunnen wij u middels dit schrijven/zienswijze ervan overtuigen het beheer van de wildsoorten te 

blijven laten uitvoeren, uiteraard binnen een wettelijk werkbaar kader, door de mensen die streven naar 

een nog betere wildstand, en dat deskundig en vrijwillig met hart en ziel doen en niet door middel van 

rigoreuze maatregelen als een jachtverbod ( “het Kind met het badwater weg gooien”).  

Ook moeten de tellingen van de WBE,s  gebruikt worden, met andere (indien noodzakelijke) aanvullende 

tellingen , als basis/leiddraad bij eventueel te nemen maatregelen welke dan het best op wbe-/leefgebiednivo 

geëffectueerd kunnen worden onder supervisie van de FBE (welke ook de tellingen coördineert) en niet op 

nationaal nivo middels jachtverboden. Maatwerk is een eerste vereiste. De omstandigheden zijn te divers. 

Het op de jachtlijst  houden van de jacht op de 5 soorten en het open houden van de jacht is uiteraard in 

ons belang maar zeker ook in het belang van het konijn, het haas, het andere wild, de biodiversiteit en de 

natuur (voor zover aanwezig) en landschappen en biotopen in Nederland, een duidelijke win-win situatie!!! 

Met vriendelijke groet, 

Namens bestuur en leden 

Lieuwe Bosma, secretaris 

WBE “de Lauwers” 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


